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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor történik meg végre az állami 
nyugdíjrendszerben az egyéni számlák létrehozása?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Ön 2010. december 6-i keltezéssel Kósa Lajossal és Lázár Jánossal együtt terjesztette a parlament
elé azt a politikai nyilatkozatot, amely a kötelező magánnyugdíj-pénztári tagok védelméről szólt.

E  szerint  az  Országgyűlés  a  közel  3  millió  kötelező  magánnyugdíj-pénztári  tag  befizetéseinek
jövőbeni biztonsága érdekében kinyilvánította, hogy

- garantálni kell az egyéni számlavezetés intézményét az állami nyugdíjrendszerbe átlépő, korábbi
kötelező magánynugdíj-pénztári tagoknak;

- garantálni  kell  az  állami  rendszerbe  átlépőknek  az  egyéni  számlára  történő  befizetések
értékállóságát;

- garantálni kell a kötelező magánnyugdíjpénztárból az állami rendszerbe átlépők veszteségeinek
jóváírását;

- garantálni kell az állami rendszerbe átlépők esetleges hozamának adómentességét, ha 2011. január
31-ig átléptek és hozamukat kivették;

- ki kell vizsgálni a magánnyugdíj-pénztári tagok befizetéseivel való gazdálkodás körülményeit.

Fentiek végrehajtását azonban mély csend övezi, bár a politikai vezetés azóta nem változott az 
országban. Az egyéni számlák létrehozására nem került sor, így az azokhoz kapcsolódó „garanciális
rendelkezések” sem érvényesülnek a majdnem hárommillió érintett magyar állampolgár esetében. 
Az a gyanú, miszerint Önök ezt az összeget, honfitársaink nyugdíjmegtakarítását egyszerűen 
befolyatták a központi költségvetésbe és kedvük szerint használták fel – gyakorlatilag megkárosítva
ezzel az érintett magyar állampolgárok millióit – így továbbra is jogosan tartja magát.



Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Magyar honfitársaink milliói bíztak az Ön és párttársai által 2010 végén hangoztatott ígéretekben, 
így Öntől várok konkrét választ a következő kérdésekre: 

- Mikor hozzák létre a magánnyugdíj-pénztári vagyona államosításában érintett közel hárommillió 
magyar állampolgár egyéni számláit, és mikor történik meg a magánnyugdíj-pénztári vagyonnal 
történő elszámolás?

- Képez-e tartalékalapot a kormány – a kedvezőtlen demográfiai folyamatok figyelembevételével – 
annak érdekében, hogy az évtized végétől a ma még aktív korosztályok tagjai tisztességes 
megélhetést garantáló nyugdíjat kapjanak?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2019. április 24.

Szabó Szabolcs

független országgyűlési képviselő

1


